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§ 56 Dnr 2022/00057 

Godkännande av dagordning 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

1. Ärende Förfrågan om markinköp – Sunnanåker 2:30, dnr 2022/01021 läggs efter 

ärende Placering av lekplats i centrala Viksjöfors, dnr 2022/01325. Med den 

ändringen godkänns dagordningen. 
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§ 57 Dnr 2023/00244 

Budgetuppföljning 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Att lägga budgetuppföljningen till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Skatteunderlagsprognoser och ekonomisk månadsuppföljning för april 2023. Tf 

kommunchef Mattias Bergström lämnar redogörelse i ärendet. 

 

Beslutsunderlag 

Skatteunderlagsprognoser 2023 april 

Månadsuppföljning april 2023 
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§ 58 Dnr 2023/00275 

Budget- och verksamhetsplan 2024-2026: 
Planeringsförutsättningar 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Beslutsunderlag 

Planeringsförutsättningar 2022-2040 

Resultatbudget 2024-2026 skatteunderlag 230427 löneöversyn 23 och extra 

kostnadsökningar 23 
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§ 59 Dnr 2023/00508 

Tilläggsbudgetering Löneöversyn 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

-Kommunfullmäktige utökar kommunstyrelsens ram med 1 359 000 kr år 2023 och 

med 1 808 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige utökar kultur- och fritidsnämndens ram med 397 000 kr år 

2023 och med 525 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige utökar samhällsbyggnadsnämndens ram med 182 000 kr år 

2023 och med 242 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige utökar miljö- och byggnämndens ram med 139 000 kr år 2023 

och med 185 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige utökar barn- och utbildningsnämndens ram med 5 129 000 kr 

år 2023 och med 6 835 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige utökar socialnämndens ram med 7 011 000 kr år 2023 och 

med 9 342 000 kr från och med år 2024 för effekt av löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige finansierar en del via minskning av budgetposten för 

kostnadsökningar med 12 474 000 kr år 2023 och en minskning av budgetposten 

kostnadsökningar med 18 937 000 kr från och med år 2024 för effekt av 

löneöversyn 2023 

 

-Kommunfullmäktige utökar budgetposten skatteintäkter med 1 743 000 kr år 2023 

och löser därigenom resterande del av finansieringen. 

 

Ärendet 

I ärendet omfördelas budget från den centrala budgetposten kostnadsökningar till 

respektive nämnd i enlighet med beslut om löneöversyn 2023. Personalavdelningen 

har med utgångspunkt i det beslut om Löneöversyn 2023 (ks au §54 2023-04-11) 

tagit fram vilka procentsatser som ska gälla för vilka ansvarsenheter. I beslutet stod 

följande ”Att i löneöversyn 2023 utgörs utrymmet av 3,1% inklusive eventuella 
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satsningar för de avtalsområden som inte har central fastställd nivå.” 

Ekonomiavdelningen tar sedan de budgetposter som respektive nämnd budgeterat 

för personalkostnader och räknar upp med den procentuella ökningen.  

I den antagna budgeten för år 2023-2025 finns en budgetpost som benämns 

kostnadsökningar.  

 

För år 2023 budgeterades för en löneöversyn för 2023 på 3,1% vilket motsvarade 

12 474 000 kr år 2023. Utfallet av löneöversynen blev 3,56 % eller 14 217 000 kr 

vilket är 1 743 000 kr högre än det som budgeterats. 

 

För att lösa resterande finansiering har budgetposten skatteintäkter utökats med 

1 743 000 kr år 2023. Utökningen är möjlig då skatteintäkterna antas bli högre än 

då budgeten antogs. Vid budgetering använder sig kommunen av den 

skatteunderlagsprognos som SKR (Sveriges kommuner och regioner) tar fram. 

Budgeten för skatteintäkterna baserades då på den skatteunderlagsprognos som 

presenterades av SKR den 25 augusti 2022 och uppgick då till ca 818,5 mnkr. I den 

senaste skatteunderlagsprognosen som presenterades av SKR den 27 april 2023 

uppgick skatteintäkterna till ca 826,2 mnkr. Att skatteunderlagsprognosen nu är 

bättre möjliggör en uppbudgetering av budgetposten skatteintäkter. 

 

Budgetering av helårseffekten av löneöversyn 2023 kommer att inarbetas i 

kommande beslut om planeringsförutsättningar för åren 2024-2026.  

 

Enligt uppgift från personalavdelningen blev effekten av löneöversyn enligt nedan: 

 

Nämnd Löneöversyn 2023 

Kommunstyrelsen 3,49 % 

Samhällsbyggnadsnämnden 3,43 % 

Kultur- och fritidsnämnden 3,48 % 

Miljö- och byggnämnden 3,22 % 

Barn- och 

utbildningsnämnden 

3,23 %  

Socialnämnden 3,88 % 

 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse 2023-05-10 
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Skickas till  

Ekonomiavdelningen 
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§ 60 Dnr 2023/00276 

Investeringsplan 2024-2028 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

 

Beslutsunderlag 

Investeringsplan 2024-2028 

Investeringsplan 2024-2028 per år och anläggning 
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§ 61 Dnr 2023/00486 

Investeringsplan VA 2024-2028 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta  

1. Att kommunfullmäktige antar investeringsplan för VA-verksamheten för 

åren 2024 till 2028 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunstyrelseförvaltningen har granskat av Helsinge Vatten AB föreslagen 

investeringsplan för VA-verksamheten för åren 2024 till 2028. Investeringsplanen 

svarar upp mot de behov som verksamheten kräver för en robust och framtidssäker 

VA-försörjning och baseras på erfarenheter från driften, lagkrav mm. 

 

Ärendet 

VA-anläggningarna i Ovanåkers kommun ägs av Ovanåkers kommun som också är 

huvudman för verksamheten. Driften sköts av det kommunala driftbolaget Helsinge 

Vatten AB och de utför även en stor del av investeringarna i egen regi. Helsinge 

Vatten AB tar fram ett förslag till investeringsplan baserat på de erfarenheter de 

erhåller vid driften av anläggningarna, lagkrav mm. Förslaget hanteras därefter 

politikiskt på liknande sätt som de kommunala investeringarna och beslutas av 

kommunfullmäktige. VA-verksamheten ligger särredovisad i kommunens ekonomi 

och Ovanåkers kommun har beslutat att VA-taxan till 100 % ska täcka kostnaderna 

för drift och investeringar. 

 

Investeringsplanen 

Förslaget till investeringsplan 2024 – 2028 bygger i stora delar på föregående 

periods investeringsplan där stort fokus ligger på i att reinvestera i ledningsnätet för 

att minska läckage. En ny slamavvattning vid Edsbyns avloppsreningsverk tillhör 

också en av de större posterna. Vidare kommer ett speciellt fokus under kommande 

investeringsperiod vara att uppdatera styr- och reglertekniken vid vattenverk och 

avloppsreningsverk. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-08  Planeringschef 

Investeringsplan VA  Helsinge Vatten AB 
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Skickas till 

Helsinge Vatten AB 

Planeringsavdelningen 

Ekonomikontoret 
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§ 62 Dnr 2023/00507 

Tertialuppföljning 2023 Ovanåkers kommun 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 

 

Beslutsunderlag 

Tertialinfo 2023 till ks au 
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§ 63 Dnr 2023/00456 

Tertialuppföljning 2023 Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Lämnas till kommunstyrelsen utan förslag till beslut. 
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§ 64 Dnr 2023/00055 

e-arkiv Mitt, digitalt slutarkiv, digital slutförvaring 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att kommunstyrelsen tecknar ett samverkansavtal om e-arkivsamverkan 

mellan 22 kommuner. Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att 

underteckna avtalet.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Myndigheters arkiv ska enligt Arkivlagen bevaras, hållas ordnade och vårdas så att 

de tillgodoser rätten att ta del av allmänna handlingar, behovet av information för 

rättskipning och förvaltning, samt för forskningens behov. Beslut om gallring av 

allmänna handlingar får tas endast med hänsyn till dessa ändamål om inte 

avvikande bestämmelser finns i lag eller förordning (Arkivlagen 1990:782, 3 §, 10 

§). 

 

I dagens förvaltning hanteras nästan all information digitalt, vilket ställer nya krav på 

hur informationen ska hanteras för att bevaras på ett säkert sätt under hela sin 

livscykel, samtidigt som den ska vara sökbar, nåbar och tillförlitlig. För närvarande 

förvaras den digitala informationen i olika verksamhetssystem. För att den ska 

kunna bevaras på ett säkert sätt på längre sikt krävs ett digitalt slutarkiv/e-arkiv.  

 

Ovanåkers kommun har, utan att lyckas, under lång tid försökt hitta en lösning på 

digital slutförvaring av elektroniska handlingar i samverkan med andra kommuner 

gällande införande, drift och förvaltning.  

 

Dalakommunerna Avesta, Borlänge, Falun, Gagnef, Hedemora, Leksand, Ludvika, 

Malung-Sälen, Mora, Orsa, Rättvik, Smedjebacken, Säter, Vansbro och Älvdalen 

har sedan december 2018 en fungerande avtalssamverkan om e-arkiv och ett 

gemensamt upphandlat e-arkivsystem. 

Dalakommunernas stödfunktion i e-arkivsamverkan har sedan våren 2022 fört 

samtal med Bollnäs, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, Ovanåker, samt Sandvikens 

och Nora kommuner om förutsättningar och konsekvenser av att ansluta sig till 

dalakommunernas modell för samverkan. 
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Fördelarna med en samverkan mellan de 22 kommunerna är att det medför 

minskade kostnader per kommun, underlättar vid rekrytering samt fler kommuner 

som delar kunskap med varandra. 

 

Ett förslag till avtal om samverkan om e-arkiv har därför tagits fram mellan de 22 

kommunerna.  

 

Ärendet 

En förutsättning för att Ovanåkers kommun ska kunna ta hand om sin digitala 

information och bevara den på ett effektivt och korrekt sätt i enlighet med gällande 

regelverk är att det finns ett e-arkiv samt en drift- och förvaltningsorganisation för 

detta. 

 

Ovanåkers kommun har idag inget e-arkiv och saknar därmed den slutförvaring 

som behövs för den digitala informationen som finns i kommunens olika 

verksamhetssystem etc.  

 

För närvarande förvaras mycket information i verksamhetssystemen, vilket inte är 

hållbar förvaring på sikt, eftersom vi blir bundna av leverantörer osv.  

 

Ovanåkers kommun har, utan att lyckas, under lång tid försökt hitta en lösning på 

digital slutförvaring av elektroniska handlingar i samverkan med andra kommuner 

gällande införande, drift och förvaltning.  

 

Dalakommunerna Avesta, Borlänge, Falun, Gagnef, Hedemora, Leksand, Ludvika, 

Malung-Sälen, Mora, Orsa, Rättvik, Smedjebacken, Säter, Vansbro och Älvdalen 

har sedan december 2018 en fungerande avtalssamverkan om e-arkiv och ett 

gemensamt upphandlat e-arkivsystem. 

Dalakommunernas stödfunktion i e-arkivsamverkan har sedan våren 2022 fört 

samtal med Bollnäs, Hudiksvall, Ljusdal, Nordanstig, Ovanåker, samt Sandvikens 

och Nora kommuner om 

förutsättningar och konsekvenser av att ansluta sig till dalakommunernas modell för 

samverkan. 

 

Fördelarna med en samverkan mellan de 22 kommunerna är att det medför 

minskade kostnader per kommun, underlättar i rekrytering samt fler kommuner som 

delar kunskap med varandra. 
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En förutsättning för samverkan är att tidplanen håller. Samverkansavtal ska 

undertecknas innan sommaren för att arbetet ska förflyta utan hinder. Det beror på 

att dalakommunernas samverkansavtal och leverantörsavtal samt Sandvikens 

leverantörsavtal, går ut under hösten 2023. En utökad samverkan innebär även en 

ny gemensam upphandling av e-arkivsystem. 

 

Samverkansavtal om e-arkiv för 22 kommuner 

Samverkansavtalet reglerar bland annat styrning och verksamhetens innehåll i en 

e-arkivsamverkan.  

 

En juridisk bedömning om samverkansformen har gjorts, utifrån samverkansavtalet 

och 

samverkansparterna; bedömningen är att avtalet uppfyller de sk. 

Hamburgundantaget, vilket betyder att den gemensamma stödfunktionen är 

undantagen från att konkurrensutsättas enligt LOU. En viktig förutsättning i det är 

att betona alla parters aktiva deltagande i samverkan och utbyte av kunskap mellan 

kommunerna. 

 

Förslag till samverkansavtalet har gjorts i samarbete med jurist i Säters kommun. 

 

Organisation och beslutsbefogenheter 

En avtalssamverkan kräver att alla parter ingår på lika villkor. För att alla 

samverkanskommuner ska ha inflytande i styrningen kring e-arkiv föreslås Dalarnas 

kommunförbund utökas med de 

anslutande kommunerna i ett Samverkansråd, som sammanträder en gång per år. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-04 

Beslut KS om avsiktsförklaring, 2022-11-24, Dnr 2019/01156 

Förslag till samverkansavtal 

 

Skickas till  

Kommunikationschef 
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§ 65 Dnr 2023/00290 

Återrapportering av initiativärende angående bygg och 
tomter (2021/00318) 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Lämnas utan förslag till beslut. 
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§ 66 Dnr 2022/01325 

Placering av lekplats i centrala Viksjöfors 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att föreslå kommunfullmäktige skjuta upp investeringen till 2025 inom ramen 

för hanteringen av ärende Investeringsplan 2024-2028 dnr 2023/00276. 

2. Att med befintliga medel fortsätta utredningen av placering av lekplats. 

3. Att återrapport av den fortsatta utredningen sker under hösten 2023. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Yoomi Renström (S) yrkar 

1. Att föreslå kommunfullmäktige skjuta upp investeringen till 2025 inom ramen 

för hanteringen av ärende Investeringsplan 2024-2028 dnr 2023/00276. 

2. Att med befintliga medel fortsätta utredningen av placering av lekplats. 

3. Att återrapport av den fortsatta utredningen sker under hösten 2023. 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att kommunstyrelsens 

arbetsutskott beslutar enligt Yoomi Renströms (S) yrkande. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunen har fått in ett medborgarförslag för en lekplats i centrala Viksjöfors. 

Gatuavdelningen har handlagt ärendet och äskat och fått investeringsmedel för 

2023. Förutsättningarna för platsen som det äskats medel för har inte utretts och 

det har efter investeringsbeslutet konstaterats att platsen är planlagd för bostäder. 

En placering av lekplats i området är inte långsiktigt hållbar och kräver ett beslut att 

marken undantas från planberedskapen för bostäder. Om så inte sker krävs en flytt 

vid bebyggelse av bostäder inom området. En alternativ plats har lokaliserats i 

närheten och som är planenligt och långsiktigt hållbar men eventuellt dyrare att 

anlägga.  

 

I ärendet redogörs för de för- och nackdelar som finns med de olika placeringarna 

och de alternativa beslut som följer med respektive område. 
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Ärendet 

Kommunen har fått in ett medborgarförslag för en lekplats i centrala Viksjöfors. 

Gatuavdelningen har handlagt ärendet och äskat och fått investeringsmedel för 

2023 om 650 000 kr. Förutsättningarna för platsen som det äskats medel för har 

inte utretts och det har efter investeringsbeslutet konstaterats att platsen är 

planlagd för bostäder. Placering enligt investeringsbeslutet innebär att bostadsmark 

i sådant fall behöver undantas från kommunens planberedskap och om området 

inte undantas tillkommer kostnader för flytt eller avveckling av lekplatsen (läge för 

plats att flytta till är då inte löst). En alternativ placering har tagits fram som 

stämmer överens med detaljplanen. Ett politiskt beslut behövs om placering av 

lekplats i centrala Viksjöfors.  

 

De två områdena redovisas i bild nedan. Området som föreslagits som 

investeringsprojekt redovisas i rött nedan och det alternativa område som föreslås 

redovisas i blått.  

 

 

Gemensamma för- och nackdelar 

De båda placeringarna har en del gemensamma förutsättningar. Fördelarna är att 

det är en central placering i Viksjöfors, det finns närhet till yta för spontan bollek 

(dock belägen på bostadsmark enligt detaljplan), det går att ha lekutrustning som 

uppfyller gällande krav på säkerhet på båda ställena samt att det går att anordna 

bilparkering i närheten enligt gällande detaljplan. Nackdelarna kan vara att en ny 

Figur 1: Översikt över de två områden som är aktuella 

för lekplats 
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lekplats i centrala Viksjöfors kan påskynda avvecklingen av en fungerande lekplats 

på Solvägen.  

 

För- och nackdelar med röd placering 

För den röda placeringen är fördelarna att den är enkel att anlägga och underhålla, 

lekplatsen kommer ha insyn från bostäder, lekplatsen har en trygg placering enligt 

lekplatsplanen och anslagna medel ska räcka utifrån denna placering, dock är 

medel äskade utan utredning om förutsättningar på platsen.  

Nackdelarna med den röda placeringen är att marken är planlagd för bostäder och 

ingår i kommunens planberedskap. Platsen måste undantas från planberedskapen 

(flerbostadshus/småhus) alternativt måste avveckling eller flytt av lekplatsen ske vid 

bostadsbyggande på platsen. Det finns ingen budget för avveckling av lekplats 

anslaget eller någon alternativ placering av lekplatsen vilket inte gör placeringen 

långsiktigt hållbar. Ett alternativ är att ta fram en ny detaljplan för att säkra 

planenlighet vilket då medför kostnader för planarbete. Placeringen av lekplatsen 

på en plan öppen yta liknar många andra lekplatser i kommunen. Lekplatsen har 

därmed inget naturligt skydd mot buller eller sol vilket är krav i lekplatsplanen. Insyn 

från bostäder kan även vara negativt.  

 

För- och nackdelar med blå placering 

För blå placering är fördelarna att detaljplanen tillåter föreslagen användning vilket 

illustreras i planhandlingarna och bostadsmark behöver därmed inte undantas 

planberedskapen. Möjlighet finns till unik utformning av lekplatsen jämfört med 

andra lekplatser i kommunen på grund av dess läge och naturliga förutsättningar. 

Det finns möjlighet till lek i natur och stimulans av fler sinnen än motorik (syn, lukt, 

hörsel, balans). Den blå placeringen kan nyttja naturen, terrängen och platsens 

naturliga förutsättningar för lek och har ett naturligt skydd mot buller, sol och insyn. 

Genom placeringen kan man hushålla med mark och använda kommunal mark som 

idag inte nyttjas till så stor utsträckning.  

 

Nackdelarna för blå placering är att det enligt lekplatsplanen är en otrygg placering, 

det finns inte någon framtagen kostnadsuppskattning för denna placering och 

investeringen kan bli dyrare än anslaget, det blir längre till yta för spontan bollek (på 

mark planlagd för bostäder). På grund av terrängförhållandena kan endast en del 

av lekplatsen tillgänglighetsanpassas, placeringen kräver mer dialog med ägare till 

angränsande fastigheter och med en ny typ av lekplats kan ny typ av underhåll 

behövas.   
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Konsekvensbeskrivning barn och unga 

Konsekvensen för barn och unga är att det oavsett placering tillskapas en lekplats i 

centrala Viksjöfors. Den blåa placeringen kan bidra till en mer utvecklade 

leksituation i och med placering i naturmiljö medan den röda placeringen är enklare 

att anlägga.   

 

Konsekvensbeskrivning jämställdhet 

Båda områdena kan nås via gångvägar vilket minskar bilberoendet och ökar 

jämställdheten.  

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

Den blåa platsen kan finnas kvar även vid en framtida bostadsbebyggelse och är 

mer långsiktigt hållbar. Den drar även nytta av den omkringliggande miljön och kan 

nyttja naturmaterial. Den röda platsen föreslås ha en del konstmaterial som 

underlag vilket kan innebära ett utsläpp av mikroplaster till miljön.  

 

 

Mikael Östling, enhetschef gata och park, Hanna Linngård, mark- och 

exploateringsingenjör samt Hanna Gäfvert, planarkitekt, lämnar redogörelse i 

ärendet. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-05 

Protokollsutdrag 2023-01-24 § 17 Undanta planerad bostadsmark i Viksjöfors till 

förmån för lekplats 

 

Skickas till 

Planeringsavdelningen 

Gatuavdelningen 
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§ 67 Dnr 2022/01021 

Förfrågan om markinköp - Sunnanåker 2:30 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att ge mark- och exploateringsingenjören i uppdrag att försöka förvärva skifte 1 

och skifte 4 (exklusive ladugården) av Sunnanåker 2:30 utifrån värdeutlåtandets 

värdering.  

2. Att ge planeringsavdelningen delegation att teckna förvärvsavtal för inköp av del 

av Sunnanåker 2:30 inom årets budget för markköp. 

3. Om det för att kunna köpa skifte 1 och skifte 4 är ett krav att kommunen även 

förvärvar skifte 3 och skifte 5 ska mark- och exploateringsingenjören återkomma till 

kommunstyrelsen för beslut.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Planeringsavdelningen har blivit kontaktad med en fråga om kommunen vill köpa 

hela eller delar av fastigheten Sunnanåker 2:30. Fastigheten är en 

jordbruksfastighet uppdelad i flera skiften med stor del lokaliserad på 

Born/Västmansvägen/Rösabergsvägen i Alfta. En värdering av fastighetens olika 

skiften har tagits fram av Svefa på uppdrag av kommunen. Planeringsavdelningen 

bedömer att skifte 1 och skifte 4 (exklusive ladugård) är intressanta att förvärva och 

tillsammans är skiftena värderade till mellan 858 100 kr och 1 058 100 kr exklusive 

ladugården. Planeringsavdelningen har 1 250 000 kr i budget för markinköp under 

året där ett förvärv av delar av fastigheten Sunnanåker 2:30 kan ingå.  

 

Ärendet 

Planeringsavdelningen har blivit kontaktad med en fråga om kommunen vill köpa 

hela eller delar av fastigheten Sunnanåker 2:30. Planeringsavdelningen fick i 

november 2022 beslut från kommunstyrelsen att ta fram en värdering av fastigheten 

och återkomma till kommunstyrelsen för beslut. Ett värdeutlåtande är nu klart och 

planeringsavdelningen återkommer i frågan.  

 

Fastigheten är en jordbruksfastighet som ligger centralt i Alfta från Kullberget 

bakom Centrumkyrkan, mellan Vestmansvägen och järnvägen, längs 

Rösabergsvägen ner till riksväg 50 samt fortsatt in på Rösabergsvägen nästan fram 

till Högabackavägen. Fastigheten är ca 20 hektar stor uppdelad på åtta skiften 
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varav tre är större skiften med åkermark och skogsmark (skifte 1, 3, 4), ett skifte är 

brukningscentrum och med två bostadshus (skifte 5) samt fyra mindre skiften med 

impedimentmark/ vägmark (skifte 8, 9, 10, 11). 

 

 

Planeringsavdelningen har utvärderat de skiften som är mest intressanta för 

kommunen ur ett långsiktigt strategiskt perspektiv. De skiften som är mest 

intressanta för kommunen är skifte 4 som i översiktsplanen är utpekat som område 

för utvidgning av bostäder samt skifte 1 som idag angränsar till kommunens 

fastighet Sunnanåker 1:38 och är ett uppskattat rekreationsområde.  

 

Värderingsutlåtandet har delats upp per skifte med byggnaderna särredovisade och 

sedan lagts ihop till en värdering för hela fastigheten.  

 

Figur 2: Översiktsbild av Sunnanåker 2:30s skiften 
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Skifte 1 har samvärderats med skifte 8, 9 och 10 som är mindre 

vägområden/impedimentmark. Skiftena värderas till totalt 190 000 kr fördelat på 

162 000 kr för skogsmark och 28 000 kr för åkermark. 

 

För skifte 4 värderas skogsmarken till 203 600 kr och åkermarken till 164 500 kr. 

Inom skiftet ligger även ladugården som hör till brukningscentrum och är värderad 

till 100 000 kr. Där ser Planeringsavdelningen inte att det finns något intresse i 

själva ladugården och önskar att den istället regleras in i skifte 5 tillsammans med 

bostadsbyggnaderna. Utöver dessa värden finns det även på skifte 4 

förväntningsvärden. Förväntningsvärde är det värde som finns på en fastighet då de 

inte enbart är den pågående markanvändningen som motsvarar marknadsvärdet. I 

detta fall finns det en översiktsplan som anger att området kan vara aktuellt för en 

utvidgning av bostäder. Förväntningsvärdet är satt mellan 300 000 – 500 000 kr. 

Totalt är skifte 4 värderat till mellan 768 100 kr – 968 100 kr inklusive ladugården. 

 

  

För skifte 1 (samt 8, 9, 10 inkluderade) och skifte 4 (exklusive ladugården) ligger 

värderingen mellan 858 100 kr och 1 058 100 kr.  I beslutad budget för 2023 finns 

1 250 000 kr anslaget för markinköp under året. Det innebär att möjlighet finns att 

genomföra förvärvet inom årets budget. 

 

Planeringsavdelningens ställningstagande är att skifte 3 och skifte 5 är inte 

intressanta för förvärv och att skifte 8 – 11 inte är vitala att förvärva. 

Planeringsavdelningen föreslår att i första hand förvärva skifte 1 och skifte 4 

exklusive ladugården och att uppdra åt mark- och exploateringsingenjören att 

försöka komma till stånd med en affär utifrån värdeutlåtandets värdenivåer och ge 

mark- och exploateringsingenjören delegation att teckna avtal om förvärv från 

Sunnanåker 2:30 inom årets budget.  

 

 

Mark- och exploateringsingenjör Hannah Linngård och planarkitekt Hanna Gäfvert 

lämnar redogörelse i ärendet.  

Tabell 1: Sammanställning värdering olika skiften Sunnanåker 2:30 
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Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse – Köp av mark Sunnanåker 2:30, 2023-05-05 

Värderingsutlåtande Sunnanåker 2:30, Svefa 2023-04-03  

 

Skickas till 

Mark- och exploateringsingenjör 
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§ 68 Dnr 2023/00426 

Beslut om planbesked, Ändring av detaljplan 
Bornvägen, Alfta 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1.  Att positivt planbesked lämnas för att ändra gällande detaljplan A1 Förslag till 

stadsplan för del av Alfta Stationssamhälle. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Planeringsavdelningen har uppmärksammats om att en planbestämmelse hindrar 

tillskapandet av fler lägenheter på fastigheterna Alfta kyrkby 20:24 samt 30:26. 

Området omfattas av en gammal detaljplan. Planeringsavdelningen anser inte att 

tillskapandet av fler lägenheter har en negativ inverkan på ovan nämnda fastigheter 

eller omgivningen. Planeringsavdelningen begär därmed planbesked för ändring av 

gällande detaljplan med syfte att inte begränsa antalet lägenheter på fastigheterna 

Alfta kyrkby 20:24 samt 30:26. 

 

Ärendet 

Den 14 april 2023 inkom en ansökan om planbesked för ändring av detaljplan för 

fastigheterna Alfta kyrkby 20:24 samt 30:26 där sökande önskar ändra gällande 

detaljplan för att möjliggöra tillskapandet av fler lägenheter på fastigheterna.  

 

Bakgrund 

Området omfattas idag av detaljplan A1 Förslag till stadsplan för del av Alfta 

Stationssamhälle från 1959 och begränsas av bestämmelsen Fa som innebär att 

betecknat område inte får inrymma fler än två bostadslägenheter. Sökande önskar 

ändra gällande detaljplan för att kunna tillskapa fler lägenheter inom ovan nämnda 

fastigheter. Genomförandetiden för detaljplanen har gått ut.  

 

Området är cirka 1 200 kvm stort och är planerat för bostäder och handels- och 

hantverksändamål där det prövas som lämpligt. Två fristående byggnader står där 

idag och inhyser i dagsläget lägenheter. Den östra byggnaden har även verksamhet 

på gatuplan.  
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Förslag 

Området kan möjliggöras för fler lägenheter genom att ändra detaljplanen på ett 

sådant sätt att antalet lägenheter inte längre begränsas för dessa fastigheter. Det är 

en åtgärd som kan genomföras med begränsat planförfarande och bör kunna 

utföras utan ytterligare utredningar då markanvändningen inte påverkas. 

 

Ändringen bedöms inte ha en negativ påverkan på områdets kulturhistoriska 

värden. 

 

Ekonomiska konsekvenser 

Sökande står för kostnaden och framtagandet av planhandlingar. Sökande åläggs 

med en avgift om 10 500 kr för intern arbetstid. 

 

Konsekvensbeskrivning barn och unga 

Genom centralt belägna lägenheter finns möjligheter för barn och unga att själva 

kunna ta sig till och från aktiviteter och skola vilket kan ge en frihets- och 

ansvarskänsla. Området ligger med ca 400 meters promenadväg till Alftaskolan.  

 

Konsekvensbeskrivning jämställdhet 

Genom centralt belägna lägenheter kan personer bo och utföra vardagliga ärenden 

utan behov av tillgång till bil. Statistiskt genomför kvinnor fler vardagliga ärenden 

och hämtning/lämning av barn, och med centralt belägna bostäder kan tiden för att 

utföra dessa ärenden minska. 

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

Genom centralt belägna lägenheter kan personer bo och utföra vardagliga ärenden 

utan att behöva använda bilen vilket minskar utsläppen av koldioxid. 

 

Fysisk planerare Lovisa Wäng lämnar redogörelse i ärendet. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 

Ansökan 

Ansökan, karta 

 

Skickas till 
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Planeringsavdelningen 

Sökande 
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§ 69 Dnr 2022/01230 

Beslut om antagande av Planeringsstrategi 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta  

 

1. Att anta planeringsstrategi för Ovanåkers kommun 

 

Sammanfattning av ärendet 

Den 1 april 2020 ändrades 3 kap i plan- och bygglagen med syftet att 

översiktsplaneringen ska bedrivas kontinuerligt, vara framåtsyftande och att 

översiktsplanen ska hållas aktuell. Detta innebär att den tidigare 

aktualiseringsprövningen nu ersätts med en planeringsstrategi som ska antas 

senast 24 månader efter det ordinarie valet. Görs inte detta upphör översiktsplanen 

vara aktuell och slutar därmed att gälla. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens bedömning är att en ny kommunövergripande 

översiktsplan inte behöver tas fram och att det fortsatta planeringsarbetet främst 

ska fokusera på att hålla planeringsdokument relaterade till översiktsplanen 

aktuella. 

 

Ärendet 

Planeringsstrategin syftar till att dels ta ställning till ändrade 

planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet, dels 

kommunens fortsatta arbete med översiktsplaneringen samt att bedöma i vilken 

utsträckning planen är aktuell. Strategin ska, utöver att pröva översiktsplanens 

aktualitet, även tydliggöra vägen framåt för det översiktliga planarbetet. Om 

översiktsplanen regelbundet blir föremål för politisk helhetsbedömning blir det också 

klarlagt om planen fortfarande ger uttryck för de övergripande politiska målen i 

kommunen.  

 

Varje kommun ska ha en aktuell översiktsplan som omfattar hela kommunen. 

Översiktsplanen ska ange inriktningen för den långsiktiga utvecklingen av den 

fysiska miljön. Ovanåkers kommuns översiktsplan ÖP 2030 antogs av 

kommunfullmäktige den 29 maj 2017. 
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Sedan översiktsplanen antogs har ett antal lagändringar och nationella strategier 

antagits som behöver tas hänsyn till vid ett framtida översiktsplanearbete. De 

ändrade planeringsförutsättningar bedöms inte påverka nuvarande översiktsplans 

aktualitet. Innehållet i översiktsplanen bedöms även vara fortsatt relevant med 

aktuella mål och strategier. Endast vissa delar har pekats ut för att ses över vid ett 

framtida arbete.   

 

I översiktsplanen nämns flera övriga översiktliga planeringsdokument, vissa redan 

framtagna, andra med målet att tas fram. Dessa har utvärderats och det kan 

konstateras att en del av de befintliga dokumenten är inaktuella och bör upphävas 

eller uppdateras. En annan slutsats som kan dras är att vissa dokument inte har 

tagits fram men bör tas fram, medan andra inte längre är relevanta för framtagande.  

 

Översiktsplanens innehåll är aktuellt och fortsatt relevant. Den fortsatta 

översiktsplaneringen bör därmed fokusera på att hålla planeringsdokumenten till 

översiktsplanen aktuella.  

 

Fysisk planerare Lovisa Wäng lämnar redogörelse i ärendet.  

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 

Planeringsstrategi 

ÖP 2030 

 

Skickas till 

Planeringsavdelningen 
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§ 70 Dnr 2020/00628 

Beslut om ny granskning, Detaljplan för industriområde 
Berga 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Kommunstyrelsen beslutar att förslag till detaljplan för industriområde Berga 

får göras tillgängligt för granskning inför beslut om antagande. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunens tidigare förslag till detaljplan för Berga och Gretes har varit ute på 

samråd och granskning. Om kommunen efter granskningstiden ändrar sitt förslag 

väsentligt, ska kommunen låta granska det ändrade förslaget igen enligt plan- och 

bygglagen.  

 

Efter första granskningsperioden har Planeringsavdelningen omvärderat sitt 

ställningstagande gällande markens lämplighet för industriändamål i det norra 

planområdet (Gretes) och föreslår att området undantas helt ur planförslaget. 

  

Det södra planområdet (Berga) föreslås minskas för att inte innefatta i området 

förekommande åkerholmar. 

    

Ärendet 

Näringslivet i Edsbyn har under senare år utvecklats positivt, vilket har medfört att 

den kommunalägda industrimarken successivt har minskat genom försäljningar. Det 

finns därför ett behov av mer planlagd industrimark i Edsbyn. I översiktsplanen, ÖP 

2030, för Ovanåkers kommun är området utpekat som tätortsutveckling/förtätning 

för industri och verksamheter.  

 

Kommunen behöver i sitt planeringsarbete sträva mot att uppnå långsiktigt hållbara 

livsmiljöer för kommuninvånarna där frågor om resurshushållning av mark och 

vatten samt minskad negativ påverkan på den biologiska mångfalden vägs in. 

Under pågående planeringsarbete av industriområdet för Berga och Gretes har ny 

kunskap och nya värderingar gjort att tidigare ställningstagande gällande 

markanvändning har behövt omvärderas och därmed har planförslaget omarbetats i 
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sådan omfattning att en ny granskning av förslaget krävs inför ett antagande av 

detaljplanen. 

 

I det tidigare detaljplaneförslaget ingick ett område benämnt som Gretes, placerat 

nordost om nu föreslaget planområde. Detta område har i det nya förslaget till 

detaljplan plockats bort dels på grund av planområdets negativa påverkan på ett 

stort sammanhängande jordbrukslandskap dels på grund av rådande topografiska 

förutsättningar.  

 

Det södra planområdet (Berga) föreslås minskas för att undvika att åkerholmar 

behöver tas bort då de utgör biotopskyddsområden vilka har ett stort värde för den 

biologiska mångfalden. 

 

Befintlig markanvändning inom föreslaget planområdet är jordbruksmark och ett 

sedan länge etablerat industriområde. Området är inte detaljplanelagt förutom i liten 

omfattning i anslutning till en gång- och cykelundergång under Faluvägen. Större 

delen av marken är i kommunens ägo. 

 

Konsekvensbeskrivning jämställdhet 

Genom att planlägga för industri i ett område med väl utbyggd infrastruktur för 

gång- och cykelvägar främjas ett fossilfritt resande och därmed möjliggör man för 

fler att ta sig till och från arbetet utan behov av bil.  

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

Att planlägga och förtäta i områden med befintlig infrastruktur och för ändamålet 

lämpliga markförhållanden är en effektiv metod för resurshushållning.  

 

Lovisa Wäng, fysisk planerare och Hanna Gäfvert, planarkitekt, lämnar redogörelse 

i ärendet.  

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-05-08 

Plankarta 2023-05-08 

Planbeskrivning 2023-05-08 

 

Skickas till 

Planeringsavdelningen 
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§ 71 Dnr 2023/00474 

Årsredovisning Samordningsförbundet Gävleborg 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta  

 

1. Att bevilja Samordningsförbundet Gävleborg och de enskilda 

förtroendevalda inom detta organ ansvarsfrihet för år 2022. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska underställas årsredovisning, revisionsberättelse och 

granskningsrapport samt ge stämmodirektiv för årsstämman och godkänner 

bolagens årsredovisning innan årsredovisningen för Ovanåkers kommun 

behandlas. Årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 

kompletteras successivt under ärendets handläggning. I tjänsteskrivelsen finns ett 

grundförslag vilket kan kompletteras under beslutsprocessen.       

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-04-27 

Årsredovisning Samordningsförbund Gävleborg 2022  

Revisionsberättelse Samordningsförbundet Gävleborg 2022 

Revisionsberättelse Samordningsförbundet Gävleborg 2022 KPMG 

 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige 

Samordningsförbundet Gävleborg, efter att ärendet beslutats i kommunfullmäktige 
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§ 72 Dnr 2023/00475 

Årsredovisning Kommunalförbundet Hälsingland 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelse 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Att bevilja Kommunalförbundet Hälsingland och de enskilda förtroendevalda 

inom detta organ ansvarsfrihet för år 2022. 

 

Beslutsgång 

Hans Jonsson (C) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska underställas årsredovisning, revisionsberättelse och 

granskningsrapport samt ge stämmodirektiv för årsstämman och godkänner 

bolagens årsredovisning innan årsredovisningen för Ovanåkers kommun 

behandlas. Årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 

kompletteras successivt under ärendets handläggning. I tjänsteskrivelsen finns ett 

grundförslag vilket kan kompletteras under beslutsprocessen.       

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-04-27 

Årsredovisning Kommunalförbundet Hälsingland 2022 

Revisionsberättelse Kommunalförbundet Hälsingland 2022 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige 

Kommunalförbundet Hälsingland efter beslut i kommunfullmäktige 
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§ 73 Dnr 2023/00476 

Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen 
föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. Att bevilja Inköp Gävleborg och de enskilda förtroendevalda inom detta 

organ ansvarsfrihet för år 2022. 

 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige ska underställas årsredovisning, revisionsberättelse och 

granskningsrapport samt ge stämmodirektiv för årsstämman och godkänner 

bolagens årsredovisning innan årsredovisningen för Ovanåkers kommun 

behandlas. Årsredovisning, revisionsberättelse och granskningsrapport 

kompletteras successivt under ärendets handläggning. I tjänsteskrivelsen finns ett 

grundförslag vilket kan kompletteras under beslutsprocessen.       

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-04-27 

Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022 

Revisionsberättelse Inköp Gävleborg 2022 

 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige 

Kommunalförbundet Hälsingland efter beslut i kommunfullmäktige 

 



 

Kommunstyrelsens arbetsutskott 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

36(42) 

Sammanträdesdatum 

2023-05-16 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 74 Dnr 2023/00459 

Anmälan av ordförandebeslut KS 2021/316 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts föreslår kommunstyrelsen 
besluta 

1. Att godkänna anmälan av ordförandebeslut gällande avtalsskrivning med 

leverantören Crrex AB för rivning av skolbyggnad (Celsius F-6). 

 

Sammanfattning av ärendet 

Under 2023 har ett upphandlingsförfarande genomförts för att hitta en entreprenör 

som kan riva skolbyggnaden (Celsius F-6) på fastigheten Västra Edsbyn 14:10. I 

rivningsarbetet ingår:  

 Rivning av byggnaden  

 Sanering av Asbest och PCB i byggnaden  

 Sanering av PCB i mark  

 Återställning av mark  

 

Inom ramen för upphandlingsförfarandet har entreprenören Crrex AB lagt det 

vinnande anbudet på 788 tkr.  

 

I kommunstyrelsens delegeringsordning har kommunchef och verksamhetschef 

mandat att fatta tilldelningsbeslut och teckna avtal inom ramen för resp. 

verksamhetsområde och tilldelad driftbudget när det gäller inköp/upphandling.  

 

Då tidigare budget för rivning av skolbyggnaden (Celsius F-6) inte flyttats med till 

2023 års verksamhetsår, saknas delegation att teckna avtal för inköp av tjänster 

som upphandlats.  

 

Då avtalet behövde skrivas på omgående för att entreprenaden skulle kunna 

påbörjas, har kommunstyrelsens ordförande beslutat om att delegera till TF 

kommunchef att skriva avtal om rivning med leverantören Crrex AB. 

 

Konsekvensbeskrivning barn och unga 

I området där byggnaden ska rivas rör sig många barn och ungdomar och en 

rivning och sanering av Asbest och PCB bidrar till en positiv miljö.  

 

Konsekvensbeskrivning jämställdhet 
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- 

 

Konsekvensbeskrivning hållbarhet 

I området där byggnaden ska rivas rör sig många barn och ungdomar och en 

rivning och sanering av Asbest och PCB bidrar till en positiv miljö.  

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-04-24 

2023-04-24 Ordförandebeslut KS 2021-316 

 

Skickas till 

Planeringschef, Johan Olanders 
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§ 75 Dnr 2023/00384 

Rapportering av ej verkställda beslut och avbrott LSS 
och SoL 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott tackar för informationen. 

 

Beslutsunderlag 

Protokollsutdrag Socialnämnden 2023-03-21 Rapportering av ej verkställda beslut 

och avbrott, LSS och SoL 2022 
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§ 76 Dnr 2023/00482 

Årlig uppföljning av det systematiska 
arbetsmiljöarbetet 2022 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott tackar för uppföljning av det systematiska 

arbetsmiljöarbetet 2022.  

 

Sammanfattning av ärendet 

Systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) innebär att undersöka, genomföra och följa 

upp verksamheten för att förebygga olyckor och ohälsa. Arbetet ska omfatta alla 

fysiska, psykologiska, organisatoriska och sociala förhållanden med betydelse för 

arbetsmiljön. SAM ska enligt lag bedrivas i samverkan med medarbetare och 

skyddsombud.  

 

Syftet med den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 

på alla organisatoriska nivåer är att säkerställa att arbetsmiljöarbetet fungerar för att 

förebygga ohälsa och olycksfall i arbetet för att uppnå god arbetsmiljö hos 

arbetsgivaren Ovanåkers kommun.  

 

Ärendet 

Systematiskt arbetsmiljöarbete (SAM) innebär att undersöka, genomföra och följa 

upp verksamheten för att förebygga olyckor och ohälsa. Arbetet ska omfatta alla 

fysiska, psykologiska, organisatoriska och sociala förhållanden med betydelse för 

arbetsmiljön. SAM ska enligt lag bedrivas i samverkan med medarbetare och 

skyddsombud.  

 

Syftet med den årliga uppföljningen av det systematiska arbetsmiljöarbetet (SAM) 

på alla organisatoriska nivåer är att säkerställa att arbetsmiljöarbetet fungerar för att 

förebygga ohälsa och olycksfall i arbetet för att uppnå god arbetsmiljö hos 

arbetsgivaren Ovanåkers kommun. En hälsosam och säker arbetsmiljö är en viktig 

strategi för en framgångsrik kompetensförsörjning och för att främja Ovanåkers 

kommuns ställning som en attraktiv arbetsgivare 

 

I november 2022 fattade KSAU beslut om ”Riktlinje SAM samt årlig uppföljning av 

SAM”, dnr 2022/00984. Som ett led i uppföljningen ska en övergripande bild av den 
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årliga uppföljningen redovisas till KSAU. I enlighet med riktlinjen så infördes också 

rubriken ”Arbetsmiljö” i årsredovisningen 2022 där förvaltningscheferna 

sammanfattar förvaltningens årliga uppföljning samt eventuella områden som 

behöver prioriteras framåt.  

Systemstöd har utvecklats för att underlätta för kommuns chefer i dokumentation 

samt riskbedömning av arbetsmiljöarbetet. Även en mer främjande del har införts i 

systemstödet gällande arbetsmiljö. En brist i den årliga uppföljningen är att det finns 

chefer som ej använt sig av systemstödet, vilket gör det svårt att göra en 

övergripande uppföljning.  

 

Uppgiftsfördelning och kunskap 2022 

Arbetsgivarens arbetsmiljöpolicy är dokumenterad och återfinns som en del i 

Personalpolicyn. Intern kritik finns att ingen separat arbetsmiljöpolicy finns 

framtagen då den upplevs som svår att hitta i personalpolicyn. Dokumenterade 

rutiner finns fastställda i Riktlinje SAM samt årlig uppföljning av SAM. 

 

Brister finns framförallt inom Kommunstyrelseförvaltningen i att ha en aktuell, 

dokumenterad och tydlig fördelning av arbetsmiljöuppgifter som talar om vem som 

ska göra vad i det systematiska arbetsmiljöarbetet. Detta på grund av nyligen 

genomförda verksamhetsförändringar där arbetsmiljöuppgifter inte fördelats. Ett 

arbete har påbörjats gällande ny dokumentation.  

 

HR-avdelningen erbjöd 2022 utbildningen ”Grundläggande arbetsmiljö” vid totalt 

fem tillfällen (varav tre fysiska och två digitala). En inbjudan skickas ut till samtliga 

chefer som ges chans att gå tillsammans med skyddsombud. I samband med den 

årliga uppföljningen kan konstateras att det finns flertalet chefer i kommunen som 

inte gått arbetsmiljöutbildning de senaste tre åren. Samma chefer som svarar att 

det var länge sedan de gick utbildningen har också en sämre koll på vilka AFS:ar 

som är aktuella i deras verksamhet. God kunskap finns inom organisationen 

gällande att arbetsmiljöuppgifter kan returneras. 

 

Samverkan 2022 

Företagshälsan anlitas vid behov. Arbetsplatsträffar genomförs där arbetsmiljö är 

en punkt på dagordningen. Medarbetarsamtal genomförs av samtliga minst årligen. 

I grundmaterialet till utvecklingssamtalet är arbetsmiljö, arbetsbelastning samt 

mående en del av frågeställningen lika så samarbete på arbetet. Även 

medarbetarenkätens resultat följs upp på arbetsplatsträffen.  
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Ohälsa och olycksfall 2022 

Under 2022 anmäldes totalt 282 händelser i systemet för tillbud och arbetsskador, 

varav 105 tillbud och 177 skador. Vid årets slut var 239 av dessa ärenden 

avslutade, medan resterande var under utredning eller nyanmälda. Medarbetare 

inom socialförvaltningen står för de allra flesta anmälningarna.  

 

Skyddsronder 2022 

Skyddsronder genomförs, men detta är ett område där arbetsgivaren kan bli bättre. 

Flertalet chefer svarar att de varken genomfört en fysisk skyddsrond, OSA-kollen 

eller DIGI-ronden. Glädjande är dock att användning av positiva skyddsronder ökar. 

En positiv skyddsrond består av de tre frågorna:  

Vad är det bästa med min arbetsplats? Vad behövs för att den ska bli ännu bättre? 

Vad kan jag göra idag för att den ska bli ännu bättre?  

 

HR-chef Maria Kihlström lämnar redogörelse i ärendet. 

 

Beslutsunderlag 

Tjänsteskrivelse, 2023-04-28 

Statistik över tillbud och skador, 2023-05-08 

Statistik över sjukfrånvaro, 2023-05-08 

 

Skickas till 

HR-avdelningen 
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§ 77 Dnr 2023/00518 

Rekrytering kommunchef 

Sammanfattning av ärendet 

Diskussion om rekrytering av kommunchef. 



 

Undertecknat av följande personer

Yoomi Elisabeth Renström
E-Legitimation: BankID Mobile

Datum: 2023-05-23 10:59:51

Transaktionsidentitet: F71E54A73DCF676F3918E25C4C1B212B8691A86A13

Andreas Kissner
E-Legitimation: BankID Mobile

Datum: 2023-05-23 09:14:16

Transaktionsidentitet: 67F0C7EBFFCF9FE51B92DFACFE0E38F339A8DC3AAB

Anna Maria Svedäng
E-Legitimation: BankID Mobile

Datum: 2023-05-23 11:05:19

Transaktionsidentitet: 3D33F1B37489F57E0A76597CB0A53B0CE87C51C813

Underskriftstjänst: Visma Underskriftstjänst

© Visma

 


	Godkännande av dagordning
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut

	Budgetuppföljning 2023
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Budget- och verksamhetsplan 2024-2026: Planeringsförutsättningar
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut
	Beslutsunderlag

	Tilläggsbudgetering Löneöversyn 2023
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Investeringsplan 2024-2028
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut
	Beslutsunderlag

	Investeringsplan VA 2024-2028
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Tertialuppföljning 2023 Ovanåkers kommun
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut
	Beslutsunderlag

	Tertialuppföljning 2023 Kommunstyrelsen
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut

	e-arkiv Mitt, digitalt slutarkiv, digital slutförvaring
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Återrapportering av initiativärende angående bygg och tomter (2021/00318)
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut

	Placering av lekplats i centrala Viksjöfors
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta
	Förslag till beslut under sammanträdet
	Beslutsgång
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Förfrågan om markinköp - Sunnanåker 2:30
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslut om planbesked, Ändring av detaljplan Bornvägen, Alfta
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslut om antagande av Planeringsstrategi
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Beslut om ny granskning, Detaljplan för industriområde Berga
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts föreslår kommunstyrelsen besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Årsredovisning Samordningsförbundet Gävleborg 2022
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Årsredovisning Kommunalförbundet Hälsingland 2022
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelse föreslå kommunfullmäktige besluta
	Beslutsgång
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Årsredovisning Inköp Gävleborg 2022
	Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Anmälan av ordförandebeslut KS 2021/316
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts föreslår kommunstyrelsen besluta
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsunderlag

	Rapportering av ej verkställda beslut och avbrott LSS och SoL 2023
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
	Beslutsunderlag

	Årlig uppföljning av det systematiska arbetsmiljöarbetet 2022
	Kommunstyrelsens arbetsutskotts beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Ärendet
	Beslutsunderlag

	Rekrytering kommunchef
	Sammanfattning av ärendet


		2023-05-23T11:06:09+0200
	Yoomi Elisabeth Renström


		2023-05-23T11:06:10+0200
	Andreas Kissner


		2023-05-23T11:06:12+0200
	Anna Maria Svedäng




